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Úrad podpredsedu vlády Slovenskej republiky pre investície a informatizáciu 

 

Záznam z 2. rokovania pracovnej skupiny „Partnerstvo pre politiku súdržnosti 2020+“,  

zo dňa 14. júna 2018, ÚZ ÚV SR, hotel Bôrik 

 

 

Program: 

 

09:30 – 10:00 h Registrácia účastníkov 

10:00 – 10:05 h Privítanie členov predsedníčkou pracovnej skupiny 

10:05 – 10:20 h  Úvodné slovo p. Richarda Rašiho, podpredsedu vlády SR pre investície  

a informatizáciu 

10:20 – 10:25 h Prestávka 

10:25 – 10:50 h Informácia o návrhu Viacročného finančného rámca EÚ na roky 2021 - 2027 

10:50 – 11:05 h Informácia o procese prípravy programového obdobia na roky 2021 - 2027 

v podmienkach SR  

11:05 – 11:30 h Prestávka 

11:30 – 12:15 h Informácia o návrhu legislatívnych predpisov EÚ pre politiku súdržnosti EÚ na roky 

2021 - 2027 

12:15 – 13:00 h Diskusia   

13:00 – 14:00 h   Obed 

 

 

Úvodné slovo 

p. Denisa Žiláková, generálna riaditeľka sekcie Centrálny koordinačný orgán (ďalej len 

„CKO“), Úradu podpredsedu vlády SR pre investície a informatizáciu (ďalej len „ÚPPVII 

SR“) a predsedníčka pracovnej skupiny „Partnerstvo pre politiku súdržnosti 2020+“ (ďalej len 

„PS“) vo svojom príhovore privítala členov PS a informovala ich o priebehu rokovania, 

venovanom informovaniu a diskusii k návrhu Viacročného finančného rámca EÚ na roky 2021 

– 2027 a návrhu legislatívnych predpisov EÚ pre politiku súdržnosti po roku 2020.  

Zasadnutie PS bolo príležitosťou na získanie prehľadu o ďalšom smerovaní využívania fondov 

EÚ, ktoré sa v prostredí členských štátov EÚ implementujú prostredníctvom politiky súdržnosti 

EÚ. Súčasťou stretnutia bola aj informácia o nasledujúcom procese prípravy programového 

obdobia na roky 2021 – 2027 v podmienkach SR. 

 

Príhovor 

p. Richard Raši, podpredseda vlády SR pre investície a informatizáciu 

Záštitu nad podujatím prevzal p. Richard Raši, podpredseda vlády SR pre investície 

a informatizáciu, ktorý na úrovni SR zodpovedá za koordináciu a dohľad nad využívaním 

fondov EÚ.  

p. Richard Raši privítal všetkých zúčastnených a poskytol základné informácie o zverejnenom 

návrhu rozpočtu EÚ na roky 2021 – 2027, stanoveného prvýkrát pre EÚ 27. Európska Komisia 

(ďalej len „EK“) v ňom navrhuje vo väčšej miere financovať oblasti, akými sú výskum a 

inovácie, mladí ľudia, informačno-komunikačné technológie, riadenie hraníc, bezpečnosť a 

obrana. Na tradičné politiky EÚ, ako spoločná poľnohospodárska politika a politika súdržnosti, 

má byť vyčlenených menej prostriedkov, čo je spôsobené Brexitom a zabezpečením nových 

výziev, ako napr. migrácia a klimatické zmeny.  

Napriek tomu, politika súdržnosti má zostať významným nástrojom EÚ na zmierňovanie 

regionálnych rozdielov.  

Znížil sa počet cieľov politiky súdržnosti z dnešných 11 tematických cieľov na 5 priorít. V tejto 

súvislosti je potrebné spoločne s partnermi zadefinovať eurofondové priority Slovenska po roku 
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2020 tak, aby fondy EÚ v novom období prinášali čo najlepšie výsledky. Naše priority by mali 

odrážať potreby regiónu, konečných prijímateľov a štátu, a zároveň by mali byť v súlade s 

prioritami EK.  

Ako kompenzáciu  zníženia zdrojov z politiky súdržnosti je možné využiť zvýšený objem 

prostriedkov v centrálne riadených programoch EK (cca 175 mld. EUR). Zvýšeniu čerpania 

prostriedkov z týchto programov EÚ by mala napomôcť nová platforma pripravovaná CKO, 

ktorá združí všetky potrebné informácie ohľadom centrálne riadených programov a praktickej 

pomoci pri príprave žiadosti o tieto prostriedky. 

V diskusiách s EK sme, v zmysle schválenej Východiskovej pozície SR k politike súdržnosti 

EÚ po roku 2020, presadzovali v predchádzajúcom období okrem menšieho počtu priorít, 

ktorých výber by mal byť v kompetencii členského štátu, určitej miery flexibility a posilnenia 

integrovaného územného prístupu aj zjednodušenie podmienok čerpania eurofondov. Určité 

zjednodušenie zo strany EK nastalo (cca 50 opatrení), ale nie až také zásadné, ako sme čakali. 

Požadujeme, aby financovanie prostriedkov EÚ na obdobie po roku 2020 bolo viazané takmer 

výlučne na dosiahnutý čiastkový výsledok a cieľ. 

Zjednodušenie považujeme za nevyhnutné, preto aj na národnej úrovni pripravujeme ďalšie 

opatrenia na zjednodušenie. Na jeseň 2018 sa plánuje predloženie návrhu nového zákona 

o verejnom obstarávaní, ktorý by ho mal zjednodušiť na úroveň smerníc EÚ. V mnohých 

oblastiach si totižto sami komplikujeme jednotlivé procesy implementácie fondov EÚ. 

Sme na začiatku negociačného procesu a máme dve možnosti. Úspešne ukončiť tento proces do 

jari 2019 a schváliť viacročný finančný rámec EÚ ešte pred voľbami do europarlamentu, alebo 

ho schváli až nové zloženie EK a Európskeho parlamentu, čím sa celý proces predĺži minimálne 

o rok a čerpanie eurofondov sa omešká.  

Dňa 12. 6. 2018 bol v Bratislave p. Marc Lemaitre, generálny riaditeľ Generálneho riaditeľstva 

pre regionálnu a mestskú politiku (DG REGIO). Slovensko navštívil ako prvú krajinu, kde 

predstavil návrh legislatívneho balíka EÚ pre politiku súdržnosti na roky  

2021 – 2027  aj v súvislosti s navrhovaným rozpočtom EÚ. Od 1. 7. 2018 predsedáme krajinám 

V4. Slovensko bude počas svojho nadchádzajúceho predsedníctva  presadzovať schválenie 

viacročného finančného rámca EÚ na roky 2021 až 2027 v čo možno najbližšom termíne tak, 

aby sme boli pripravení na okamžité čerpanie. 

 

K bodu 1 

Informácia o návrhu Viacročného finančného rámca na roky 2021 - 2027   

p. Jaroslav Náhlik, MZVaEZ SR, v rámci svojho vystúpenia predstavil základné kontúry 

budúceho viacročného finančného rámca EÚ, ako aj základný návrh výšky rozpočtu EÚ na roky 

2021 - 2027 a porovnanie s jeho súčasnou výškou. V súvislosti s politikou súdržnosti je pre SR 

navrhovaný pokles o cca 10 % v bežných cenách a cca 21,7 % v stálych cenách. Ozrejmil 

revidovanú berlínsku metodológiu výpočtu. Porovnal navrhovanú výšku každej z krajín V4. Za 

SR pripravuje MZVaEZ SR pozíciu k viacročnému finančnému rámcu na roky 2021 - 2027. SR 

má navrhnutú druhú najvyššiu intenzitu pomoci spomedzi členských krajín EÚ, a to vo výške 

310,- EUR/obyv. K dôležitým otázkam z pohľadu SR patria aj oprávnenosť nevratnej DPH, 

miera spolufinancovania, ako aj o pravidlo N+2/N+3.  

MZVaEZ SR vidí problém v znížení objemu finančných prostriedkov pre SR, znížení miery 

spolufinancovania a návrhu zrušenia pravidla N+3 a jeho zmenu na aplikáciu N+2 po roku 

2020.  

V krátkosti spomenul aj návrhy pre spoločnú poľnohospodársku politiku EÚ. Poukázal na veľké 

zníženie finančných prostriedkov pre rozvoj vidieka (pre SR ide o zníženie o 26 %). 
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Zhrnul, že ideálne by bolo, ak by sa krajiny dohodli na podobe viacročného finančného rámca 

EÚ do marca roku 2019, a to ešte pred uskutočnením volieb do Európskeho parlamentu.     

 

K bodu 2 

Informácia o procese prípravy programového obdobia na roky 2021 - 2027 v podmienkach 

SR 

p. Denisa Žiláková, generálna riaditeľka sekcie CKO, ÚPPVII SR v rámci svojej prezentácie 

predstavila predbežný harmonogram prípravy programového obdobia na roky 2021 - 2027, 

rozpočet a hlavné dôvody na zmenu alokácií na základe zmeny HDP na obyvateľa. Prezentovala 

novú mapu regionálnej oprávnenosti na roky 2021 - 2027, intenzitu pomoci pre jednotlivé 

členské štáty a jej porovnanie. Bolo predstavených 5 cieľov politiky súdržnosti na roky 2021 - 

2027, ktorými sú: 

1) Inteligentnejšia Európa (inovačná a inteligentná premena hospodárstva), 

2) Ekologickejšia, nízkouhlíková Európa (vrátane energetického prechodu, obehového 

hospodárstva, prispôsobenia sa zmene klímy a riadenia rizík), 

3) Prepojenejšia Európa (mobilita a prepojenosť IKT), 

4) Sociálnejšia Európa (európsky pilier sociálnych práv), 

5) Európa bližšie k občanom (udržateľný rozvoj mestských, vidieckych a pobrežných 

oblastí a miestne iniciatívy). 

Zároveň vo svojom vystúpení zdôraznila prioritné témy pre Slovensko, ktoré budú rezonovať 

v rámci negociácií k návrhu legislatívnych predpisov EÚ pre politiku súdržnosti na roky  

2021 – 2027, ako poľnohospodárstvo, nediskriminačný prístup k veľkým a malým a stredným 

podnikom vo všetkých odvetviach. Taktiež spomenula nastávajúce predsedníctvo SR vo V4, ako 

významnú platformu na vzájomnú komunikáciu a výmenu informácií a skúseností medzi 

krajinami V4+4 k aktuálnym otázkam a témam v oblasti politiky súdržnosti EÚ. Záverom 

predstavila predbežný harmonogram negociácií v Rade EÚ a medzi Radou EÚ a Európskym 

parlamentom a následne proces prípravy nového programového obdobia v podmienkach SR. 

 

K bodu 3 

Informácia o návrhu legislatívnych predpisov EÚ pre politiku súdržnosti EÚ na roky 2021 

- 2027 

p. Ľuboš Littera, riaditeľ odboru politiky súdržnosti, CKO, ÚPPVII, predstavil obsah návrhu 

legislatívneho balíka pre politiku súdržnosti na roky 2021 – 2027, a to: 

1) návrh Nariadenia o spoločných ustanoveniach pre všetky EÚ fondy v spoločnom riadení 

okrem EAFRD (rozvoj vidieka), 

2) návrh Nariadenia o mechanizme na prekonávanie právnych a administratívnych 

prekážok v cezhraničných regiónoch,  
3) návrh Spoločného nariadenia o EFRR a KF,  

4) návrh Nariadenia o EÚS a  

5) návrh Nariadenia ESF+. 

Informoval o 7 fondoch EÚ, ktoré bude zahŕňať nariadenie o spoločných ustanoveniach. Bolo 

bližšie prezentovaných 5 prioritných oblastí politiky súdržnosti EÚ na roky 2021 - 2027. 

Postupne vysvetlil tematickú koncentráciu pre EFRR, ESF a EÚS. Z ex ante kondicionalít sa 

stanú tzv. základné podmienky. Zároveň budú 4 horizontálne podmienky (verejné obstarávanie, 

štátna pomoc, Charta základných práv, Dohovor OSN o právach osôb so zdravotným 

postihnutím). Princíp partnerstva bude posilnený, v rámci programovania bude zjednodušený 

obsah Partnerskej dohody, ktorá bude pokrývať 7 fondov; vypúšťa sa jej ex ante hodnotenie. 
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Boli predstavené možnosti flexibility, princípy zjednodušenia, finančné pravidlá, zmena 

pravidla N+3 na N+2.   

  

Diskusia: 

 

p. Kmec (ÚPPVII) vo svojom diskusnom príspevku upriamil pozornosť na dokument „Návrh 

národných priorít implementácie Agendy 2030“, ktorý bol deň pred zasadnutím PS schválený 

vládou SR uznesením č. 273/2018. SR pristúpila k tejto agende v roku 2015. ÚPPVII uskutočnil 

participatívny proces, ktorý vyústil do definovania 6 prioritných tém pre víziu a stratégiu 

rozvoja SR do roku 2030, ktoré by mali byť zohľadnené pri tvorbe všetkých rezortných stratégií, 

vrátane Partnerskej dohody. Takýto národný strategický dokument dlhodobo na Slovensku 

chýbal. 

  

p. Littera (ÚPPVII) zareagoval, že EÚ momentálne pripravuje nové programové obdobie 

na základe neexistencie makroekonomického konceptu, ako bola na obdobie 2014 – 2020 

stratégia Európa 2020. Na druhej strane, spomínaná vízia a stratégia rozvoja SR do roku 2030 

by mala obsiahnuť celé spektrum hospodárstva, nielen limitovaný rozsah oblastí oprávnených 

na podporu z fondov EÚ na roky 2021 - 2027. Správne bolo poznamenané, že európske fondy 

sú len doplnkovým zdrojom. Z pohľadu fondov EÚ sme však limitovaní predpísaným obsahom 

prioritných oblastí a okrem toho aj výsledkom negociácií s EK, a to na základe pozičného 

dokumentu  EK, ako aj špecifických odporúčaní Rady EÚ zverejnených v roku 2019. 

Pripravovaná stratégia rozvoja SR bude teda jedným z dokumentov, z ktorého budeme čerpať, 

avšak v rámci politiky súdržnosti budeme musieť prioritizovať zdroje aj do takých oblastí, ktoré 

nebudú obsiahnuté v rámci Stratégie rozvoja SR. Vo východiskovej pozícii SR k budúcnosti 

politiky súdržnosti EÚ, schválenej v januári 2018 uznesením č. 25/2018, ktorá bola 

pripravovaná v spolupráci s touto PS boli zadefinované  prioritné oblasti, do ktorých by na 

Slovensku mali byť smerované finančné prostriedky z fondov EÚ v nasledujúcom 

programovom období. Rovnako je tiež potrebné vnímať aj budúce postavenie subjektov 

zodpovedných za implementáciu politiky súdržnosti na obdobie po roku 2020 v podmienkach 

SR. Ďalším dôležitým prameňom budú aj sektorové analýzy. Preto sa v tejto chvíli nemôžeme 

viazať len na jeden dokument.    

 

p. Lešinský (Centrum pre trvalo udržateľné alternatívy) uviedol, že  EÚ definuje určité 

rámce, ale sú dosť široké na to, aby si štát určil svoje priority. Plne podporuje prístup, kde EK 

zadefinuje isté spoločné rámce EÚ, ale ak na SR budeme mať schválené a prediskutované 

národné priority (napr. Agenda 2030, Envirostratégia 2030 a ostatné schválené stratégie), bude 

sa to reflektovať aj v nastavení a prerozdelení financií v oblasti eurofondov. Bolo by možné sa 

tak aj vyhnúť neskorému prerozdeľovaniu, ako to bolo v súčasnom programovom období.   

Čo sa týka čerpania v období 2014 - 2020, poznamenal, že momentálne je vyčerpaných iba  

13 % a sú tu problémy s administratívnou náročnosťou. V tejto realite požadovať od EÚ 

„chceme viac“ do obdobia 2021-2027 mu pripadá ako absurdná politika členského štátu EÚ. 

Jedna vec sú predpisy EÚ a druhá administratívna náročnosť na Slovensku. Ako príklad uviedol 

detailné pracovné výkazy, ktoré sa pri slovenských projektoch vyžadujú, sú veľkou 

administratívnou i časovou záťažou (bez nároku na refundáciu) a väčšinou, prakticky 

nekontrolovateľné. Ocenil prístup na obdobie po roku 2020, ktorý bude viazať finančné 

prostriedky v projektoch takmer výlučne „na dosiahnutý čiastkový výsledok a cieľ“.  

Spomenul rozdiely v doplatkoch na ha v poľnohospodárskej politike, ktoré sú na Slovensku 

nižšie ako v susedných krajinách. SR sa dostáva do kategórie  krajín, ktoré budú musieť 

alokovať 45 % na inovácie a 30 % na životné prostredie. Prečo s tým Slovensko nesúhlasí? 

Navrhol, že pri inováciách treba reálne posúdiť absorpčnú schopnosť pre inovácie vo verejnom 
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záujme a nastaviť podľa toho systém. Ale pre oblasť ochrany životného prostredia, kde sme vo 

viacerých oblastiach na chvoste štátov EÚ (odpadové hospodárstvo; ovzdušie kvôli ktorého 

nečistote, nám ročne predčasne umiera viac ako 5000 občanov; adaptácia na klimatické zmeny 

atď.), sa šetriť určite nemá, naopak táto oblasť je príležitosťou pre rozvoj a zároveň riešenie 

reálnych problémov SR. 

Taktiež poukázal na nepomer v súvislosti s priemernou mzdou na Slovensku a inými členskými 

štátmi EÚ, aj napriek vysokému 77 % HDP v rámci EÚ. 

 

p. Littera (ÚPPVII) uviedol, že stav čerpania je v súčasnosti na úrovni 13,3 %. U iných štátov 

je to veľmi podobné. Aj samotná EK zhodnotila, že vo všetkých štátoch EÚ je stav čerpania 

nižší, ako sa očakávalo, čo spôsobilo aj oneskorené schválenie delegovaných 

a implementačných aktov a tiež mnohé nové prvky, ktoré štáty museli pretaviť do svojich 

vnútroštátnych pravidiel. Ďalším faktorom bol samotný proces dezignácie, ktorý vo všetkých 

štátoch trval veľmi dlho. Preto sa EK snaží do budúcna tento mechanizmus zjednodušiť.  

Ďalej uviedol, že budúce financovanie by malo byť prednostne postavené na základe 

dosiahnutých výsledkov. Takýto systém by nám pomohol k oveľa strategickejšiemu prístupu 

v procese programovania a tiež by umožňoval aplikáciu zjednodušenejšieho prístupu v rámci  

kontrolných mechanizmov.   

Čo sa týka prioritizácie, sme viazaní dohodami, ktoré vychádzajú zo schváleného rozsahu priorít 

z Východiskovej pozície SR k budúcnosti politiky súdržnosti na obdobie 2021 - 2027. Ďalším 

vstupom do procesu vyjednávaní s EK je aj analytický dokument s identifikáciou územných 

priorít SR po roku 2020. Po lete 2018 by sme už mali mať takýto návrh podporného dokumentu 

pripravený. 

Inovácie – viazanie tematickej koncentrácie na prvé dva ciele: – regionálne špecifiká 

a flexibilita nám momentálne bránia naplno využívať inovačný potenciál. Chceme preto s EK 

rokovať o tom, že absorpčná schopnosť prijať niektoré zdroje môže byť v niektorom regióne SR 

ťažšia ako v inom.   

Odporúča členom PS zamerať sa do budúceho zasadnutia aj na prílohy zverejneného návrhu 

balíka legislatívnych predpisov EÚ pre politiku súdržnosti na roky 2021 - 2027 (napr. návrh 

výstupových a výsledkových ukazovateľov pre fondy EÚ).   

 

p. Náhlik (MZVaEZ SR) poznamenal, že politika súdržnosti EÚ je nastavená tak, že ak sa 

finančné záväzky nevyčerpajú v danom roku, môžu sa vyčerpať v rámci pravidla N+3. V období 

2007 - 2013 bolo čerpanie na úrovni 97 %. Odpovedal na otázky k dotáciám v rámci spoločnej 

poľnohospodárskej politiky EÚ.  

Vysvetlil výpočet HDP na krajinu – prostredníctvom parity kúpnej sily. Ak by sa nepočítalo 

s paritou kúpnej sily, mala by SR výšku HDP na úrovni cca 40 %. V Bratislavskom 

samosprávnom kraji to vychádza, že je 4. najbohatší región v EÚ – je to tzv. „štatistický 

paradox“.    

 

p. Sirotka (Slovenská asociácia malých a stredných podnikov a živnostníkov) víta návrhy na 

zjednodušenie, najmä pre procesy verejného obstarávania. Pýta sa, či by sa nedalo bojovať 

za také kritérium, na základe ktorého bude povinnosť verejného obstarávania závislá na celkovej 

výške finančných prostriedkov na projekt. Ide o to, že malý a stredný podnikateľ siahne radšej 

po projekte s väčším príspevkom z fondov EÚ.  

Spomenul, že je menšia ochota vstupovať do implementácie projektov EÚ. Vytratil sa inštitút 

vysvetľovania pre záujemcov. Proces vyhodnocovania je veľmi zdĺhavý a projekt často stráca na 

aktuálnosti. Navrhuje tzv. inštitút dovysvetlenia, t. j. v prípade nejasností s projektom, možnosť 
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zavolať si predkladateľov projektov (riadiacim orgánom alebo hodnotiteľmi) a  priamo tieto 

nejasnosti vzájomne vysvetliť.  

Zároveň upozornil, že HDP nie je dobrý ukazovateľ, treba ho reformovať; deformuje BSK.  

 

p. Littera (ÚPPVII) uviedol, že k verejnému obstarávaniu sme svoj postoj už deklarovali 

vo Východiskovej pozícii k budúcnosti politiky súdržnosti. Aj EK považuje sa správne nebrať 

do úvahy iba kritérium najnižšej ceny. Pri centrálne riadených nástrojoch je za istých 

podmienok možné verejné obstaranie nahradiť priamym zadaním. Je tu teda evidentný rozdiel 

v prístupe k týmto programom a programom realizovaných členskými štátmi. Verejné 

obstarávanie zostalo v prílohe návrhu legislatívy EÚ pre politiku súdržnosti, ako horizontálna 

podmienka. Malo by byť postavené predovšetkým na kvalite namiesto neustálych kontrol 

hospodárnosti.  

Výberový proces projektov je zdĺhavý, je podmienený administratívnymi krokmi, ktoré je treba 

vykonať. Ak by sme vedeli vopred exaktne stanoviť projektové zámery, vrátane identifikácie ich 

východiskového a želaného konečného stavu, mohli by sme uvažovať aj o celkovom 

zjednodušovaní kontrolných mechanizmov.   

 

p. Gregor (Klub 500) upozornil na problematiku prístupu k veľkým a malým a stredným 

podnikom. V rámci 23 priorít prioritnej oblasti Inteligentnejšia Európa len 3 z uvedených priorít 

by sa dali použiť pre veľké podniky. Pripomína to situáciu zo súčasného programového 

obdobia, keď celý návrh bol zo strany EK smerovaný len pre malé a stredné podniky. Vláda SR 

však v tom čase vyrokovala výnimku a zabezpečila prístup k fondom aj pre veľké podniky. Klub 

500 nebojuje proti malým  podnikom, vníma potrebu podpory malých a stredných podnikov, 

ako aj ich ťažšiu situáciu v rámci predkladania projektov. Toto je však možné riešiť 

zvýhodnením prostredníctvom intenzity pomoci, ale nie plošným vylúčením podpory veľkých 

podnikov. Klub 500 v minulosti pripravil analýzu previazania a spolupráce veľkých a malých 

podnikov, pričom z analýzy vyplynulo, že na jeden veľký podnik je v priebehu roka 

naviazaných v pozícii odberateľa, alebo dodávateľa 700-1200 malých a stredných podnikov. Z 

toho jednoznačne vyplýva, že veľkí sa bez malých a stredných nezaobídu, ale ani malí a strední 

sa bez veľkých nezaobídu. Je treba k tomu pristupovať ako k celku a podporovať 

konkurencieschopnosť všetkých. Apeloval, aby SR v rámci nastávajúcich negociácií vyrokovala 

rovnaký prístup a možnosť čerpania fondov pre veľké a malé a stredné podniky, aby nedopustila 

stropovanie pomoci pre slovenských poľnohospodárov a aby boli zrušené pre nastávajúce 

obdobie tzv. skupinové výnimky, ktoré vylučujú celé sektory z možnosti čerpania fondov EU. 

Ponúka spoluprácu pre ÚPPVII.  

 

p. Littera (ÚPPVII) spomenul, že v súčasnom texte návrhu legislatívy EÚ zostáva 

podmienenosť podpory spolupráce malých a stredných podnikov s veľkými podnikmi. Našim 

prednostným záujmom bude podporovať hlavne podporu podnikov, ktoré majú sídlo v SR 

a vracajú časť zdrojov cez odvody spať do systému. Nositeľom inovácií sú častokrát malé 

tvorivé tímy.  

 

p. Mojžiš (Úrad splnomocnenca vlády SR pre rozvoj občianskej spoločnosti) urobil prienik 

nového návrhu nariadenia o EFRR a návrhu Národných priorít implementácie Agendy 2030. Ide 

o prekrývanie v mnohých oblastiach. Východiskovú pozíciu SR k politike súdržnosti je potrebné 

vziať ako základný dokument a ďalší proces treba kvalitne koordinovať. Odporúča preštudovať 

Správu o participatívnom procese k Agende 2030.  

Zaujímal sa o podpornú dokumentáciu ohľadom územných priorít, ktorú plánuje ÚPPVII 

predložiť na jeseň 2018.  
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p. Littera (ÚPPVII) z pohľadu limitu 45 % na inovácie uviedol, že inovácie majú pomáhať 

transformácii hospodárstva, ale súčasný návrh považujeme za obmedzujúci, keďže okrem 

reálnej absorpčnej schopnosti niektorých regiónov SR v ňom nie sú obsiahnuté aj napr.  inovácie 

v službách. 

Na základe komunikácie s partnermi z vedeckých inštitúcií, možno konštatovať, že trpíme 

nedostatočným dobudovaním výskumnej infraštruktúry, čo nás znevýhodňuje v  záujme 

o internacionalizáciu s podobnými inštitútmi v zahraničí. ÚPPVII pripravuje podporný 

dokument – územnú analýzu  regiónov SR v súvislosti s definovaním územných špecifík, ktorý 

bude predložený partnerom na pripomienkovanie na jeseň tohto roku. 

 

p. Mojžiš (Úrad splnomocnenca vlády SR pre rozvoj občianskej spoločnosti) sa informoval, 

či  prebehol aj prieskum v území.  

 

p. Bruteničová (ÚPPVII) ozrejmila, že projekt analýzy územných špecifík má ÚPPVII 

rozpracovaný už dlhšie, začalo sa pracovať na regionálnej úrovni (NUTS 3), v analýzach sme sa 

posunuli aj na subregionálnu úroveň. Tematicky sme obsiahli všetkých 5 prioritných oblastí 

navrhovaných v nových nariadeniach EÚ. Základom pre analýzy boli štatistické dáta a údaje, ale 

komunikovalo sa aj s relevantnými zástupcami z územia. V septembri, resp. októbri 2018 bude 

členom PS zaslaný prvý návrh tohto analytického dokumentu na diskusiu.  

 

p. Mojžiš (Úrad splnomocnenca vlády SR pre rozvoj občianskej spoločnosti) zaujímal sa 

o tvorbu Stratégie regionálneho rozvoja. 

 

p. Kmec (ÚPPVII) konštatoval, že vláda SR uznesením č. 273/2018 zrušila úlohu vypracovať 

stratégiu regionálneho a územného rozvoja SR a zadala novú úlohu vypracovať Víziu a stratégiu 

rozvoja Slovenska do roku 2030 v koordinácii ÚPPVII s ÚV SR, ktorá by mala obsiahnuť aj 

regionálny rozvoj.  

 

p. Mojžiš (Úrad splnomocnenca vlády SR pre rozvoj občianskej spoločnosti) zaujímal sa 

o možnosť spolupráce zo strany ÚPPVII so vznikajúcimi analytickými útvarmi jednotlivých 

úradov a ministerstiev.  

 

p. Littera (ÚPPVII) uviedol, že s už existujúcimi analytickými útvarmi sa spolupracuje.  

Poďakoval prítomným členom PS za aktívnu účasť a podnetnú diskusiu. V budúcnosti sa 

pracovná skupina bude stretávať častejšie. V prípade potreby je možné zasielať otázky aj 

emailom. Záverom pripomenul, že prezentácie k jednotlivým diskusným bodom budú zaslané 

členom pracovnej skupiny a zverejnené na webovom sídle ÚPPVII.  

 

 


